

Protokół Nr 2/2024
z posiedzenia Komisji Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej
z dnia 28 maja 2024 r.

1. OTWARCIE OBRAD I STWIERDZENIE QUORUM

Posiedzenie Komisji Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej otworzyła Przewodnicząca Komisji, Zofia Pyla. Podczas posiedzenia obecni byli Członkowie Komisji zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 1 do protokołu oraz:

- Elżbieta Burtan – Starosta Krakowski,
- Wojciech Pogan – Wicestarosta,
- Edyta Jaśnikowska – Skarbnik Powiatu,
- Jacek Gryga – Dyrektor Zarządu Dróg Powiatu Krakowskiego,
- Anna Skórka – Dyrektor Wydziału Geodezji, Kartografii i Katastru,
- Rafał Kopec – Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami,
- Grzegorz Szczepański – Kierownik Biura Inwestycji i Remontów.

2. ZAPOZNANIE Z PORZĄDKIEM OBRAD.

Katarzyna Kulesa wystąpiła z wnioskiem o wykreślenie z porządku obrad następujących pkt.

4. Wybór wiceprzewodniczącego Komisji
5. Wybór sekretarza Komisji

Komisja 7 głosami za i 4 wstrzymującymi się wprowadziła do porządku obrad zaproponowaną przez Radną zmianę.

Arkadiusz Wrzosek prosił o uzasadnianie każdego zgłoszonego wniosku.

Przewodnicząca Komisji, Zofia Pyla przedstawiła porządek obrad po zmianie:

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum
2. Zapoznanie z porządkiem obrad
3. Przyjęcie protokołu poprzedniego posiedzenia
4. Mienie powiatu
5. Zaopiniowanie raportu o stanie powiatu za 2023 rok
6. Zapoznanie ze sprawozdaniem z wykonania Budżetu Powiatu Krakowskiego za 2023 rok

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu i zmiany Uchwały Budżetowej Powiatu Krakowskiego na rok 2024
8. Sprawy bieżące
9. Zamknięcie obrad

3. PRZYJĘCIE PROTOKOŁU POPRZEDNIEGO POSIEDZENIA

Nie zgłoszono uwag ani wniosków do protokołu poprzedniego posiedzenia.

Komisja – 9 głosami za i 2 wstrzymującymi się – przyjęła protokół poprzedniego posiedzenia Komisji.

4. MIENIE POWIATU

Rafał Kopeć przedstawił informację o stanie mienia powiatu krakowskiego za 2023 rok.

Wojciech Bosak pytał o dochody i wydatki Skarbu Państwa.

Rafał Kopeć poinformował o 25% dochodach. Z tytułu gospodarowania nieruchomościami Powiat otrzymał 1 782 519 zł. Od Wojewody Małopolskiego Powiat otrzymuje na realizację zadań 2 075 256 zł.

Wojciech Bosak pytał, czy Powiat nie musi dokładać dodatkowych pieniędzy z budżetu m.in. na etaty.

Rafał Kopeć odpowiedział, że aby to ustalić trzeba by przeliczyć całościowo koszty etatowe. Dodał, że w rozliczeniu katalogu zadań Wojewoda przyjmuje jakieś standardy.

Wojciech Bosak zwrócił się do Dyrektora, Rafała Kopcia z prośbą o przygotowanie informacji ile brakowało środków w roku ubiegłym. Poruszył również kwestie scaleń oraz przesunięć odnośnie II etapu.

Rafał Kopeć odpowiedział, że aby rozliczyć się z projektu całościowo trzeba skończyć I i II etap. Ostateczny termin zakończenia postępowania scaleniowego to 30 czerwca 2025 r.

Elżbieta Burtan poruszyła temat budowy nowej siedziby Starostwa Powiatowego i prosiła o pochylenie się nad tym tematem. Pytała o wartość budynków na al. Słowackiego i ul. Przy Moście.

Rafał Kopeć poinformował, że wskazane wartości są szacunkowymi, gdyż nie sporządza się operatów szacunkowych, z uwagi na oszczędność pieniędzy. Mówił o wcześniejszych planach nabycia gruntu pod siedzibę znajdującym się na ul. Bratysławskiej.



Zofia Pyła poinformowała, że ujmie ten postulat.

Dyskutowano o pomysle nowej lokalizacji Starostwa Powiatowego.

Wojciech Pogan zwrócił uwagę na konieczność poprawy warunków pracy pracowników oraz odniósł się do kwestii pozyskania ewentualnego działki.

Arkadiusz Wrzosczyk poinformował, że poprzedni zarząd brał tą kwestię pod uwagę. Mówił o materiałach do dyskusji, na których można by było się oprzeć. Zgodził się z tym, że należy poprawiać warunki pracy. Zwrócił się z pytaniem o sprawy związane ze scaleniami (budowa infrastruktury po scaleniowej).

Jacek Gryga odpowiedział, że sytuacja jest trudna. Mówił o wprowadzeniu wykonawcy w teren. Odniósł się do kilometrażu. Wspomniał o decyzji scaleniowej.

Arkadiusz Wrzosczyk pytał czy kwestię związane z pozwoleniem na budowę od wykonawcy spłynęły do Wydziału Architektury oraz pytał o sprawę spływu wód.

Jacek Gryga odpowiedział, że sprawa spływu wód będzie załatwiana na etapie zgłoszenia jak również na etapie decyzji środowiskowej. Na tą chwilę nie jest dobrze rozeznany w tym temacie. Na pewno na etapie decyzji środowiskowej będzie potrzebna opinia Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie. Na obecną chwilę projektant złożył jedynie dokumentację na wykonanie dróg gruntowych, która jest analizowana, więc przypuszcza, że te drogi jakie należy złożyć do Wydziału Architektury nie są gotowe.

Rafał Kopec dodał, że zbiornik nie będzie realizowany, zaś wody będą odprowadzane do strumyka.

Nie było więcej pytań.

5. ZAOPINIOWANIE RAPORTU O STANIE POWIATU ZA 2023 ROK

Anna Skórka omówiła raport o stanie powiatu z zakresu geodezji.

Piotr Goraj poinformował, że Wydział Geodezji, Kartografii i Katastru pod kierownictwem Dyrektora Anny Skórki przeszedł reorganizację, co zmieniło go na lepsze.

Jacek Gryga mówił o bieżącym utrzymaniu dróg i realizacji inwestycji na terenie powiatu krakowskiego. Poruszył kwestie działań na rzecz poprawy bezpieczeństwa ruchu drogowego. Wspomniał o zakupie nowego sprzętu dla służb Zarządu Dróg Powiatu Krakowskiego.

Zofia Pyła poruszyła kwestie mostu w Jeziorzanach i pytała, czy jest pomysł na wykonanie obwodnicy, aby zniwelować ruch samochodów.

Jacek Gryga poinformował, że w centrum wsi obowiązują aktualnie ograniczenia i ciężki transport nie powinien tam wjeżdżać, pod warunkiem, że kierowcy będą przestrzegać przepisów. Myśli się o zastosowaniu dodatkowych elementów fizycznych. Dodał, że temat obwodnicy jest długim działaniem.

Arkadiusz Wrzosczyk odniósł się do spotkań, jakie się odbyły w temacie budowy mostu. Efektem rozmów była deklaracja ze strony Wójta Gminy Liszki o realizacji koncepcji obwodnicy. Poinformował, że w budżecie Gminy zabezpieczone zostały środki finansowe na ten cel i wyłoniony został wykonawca. Opracowanie miało być nie tylko koncepcją, ale również miało pozwolić na otrzymanie decyzji środowiskowej. Dodał, iż nie zna aktualnego etapu. W jego opinii most jest tylko elementem całego układu drogowego. Koniecznym jest połączenie tego mostu z drogą nr 780 po stronie Lisieckiej i drogą nr 44 po stronie Skawińskiej. Poinformował, że Powiat Krakowski pozyskał środki finansowe z Rządowego Programu Budowy Dróg Lokalnych – komponent mosty dla regionów.

Wojciech Bosak:

- pytał czy wpłynęła odpowiedź z Miasta Krakowa na wniosek dotyczący ograniczenia tonażu na Prądniku Białym,
- pytał o stanowisko odnośnie unieważnienia przetargu w Bibicach,
- pytał o sprawę projektu budowy chodnika wzdłuż drogi powiatowej w m. Januszowice, Korzkiew, Grębyńce.

Grzegorz Szczepański omówił raport o stanie powiatu w zakresie inwestycji.

Mariusz Zieliński pytał o zabytkowy budynek Zawiszówka w Ojcowie.

Grzegorz Szczepański poinformował, że była koncepcja, aby po rozbiórce budynku powstało w tym miejscu muzeum z częścią usługową. Przeprowadzono szacowanie kosztu realizacji inwestycji. Wyjaśnił, że z zapisu w protokole Zarządu Powiatu w Krakowie wynikało, że Zarząd powróci do tematu.

Arkadiusz Wrzosczyk poinformował, że sprawa była procedowana również na sesji. Wspomniał o kwestii zgody na przekazanie Powiatowi tego budynku, gdyż budynek Zawiszówka jest własnością Skarbu Państwa. Wyjaśnił, że Zarząd Powiatu w Krakowie podjął decyzję, że dopóki nie będzie to własność powiatu to nie przyłoży się większych środków finansowych na rozbiórkę.

Dyskutowano o procedurze skierowania sprawy do Wojewody.

Rafał Kopec uzupełnił, że nie ma wniosku u Wojewody, ponieważ sprawa rozbiła się o finansowanie. Mówił, że nie powstał harmonogram inwestycyjny.



Wojciech Bosak pytał, na jakim etapie jest sprawa.

Wojciech Pogan wyjaśnił, że Zarząd Powiatu w Krakowie nie wdrożył się jeszcze w ten temat.

Mariusz Zieliński poinformował, że na terenie działki prowadzona jest na szeroką skalę działalność gospodarcza. Wspomniał, że formułowane były różnego rodzaju pisma przez Stowarzyszenie Przyjaciół Ojcowa w tej sprawie. Prosił o monitowanie sprawy i informację czy jest zgoda wydana na prowadzenie takiej działalności.

Grzegorz Szczepański odpowiedział, że działka nr 8/8 nie jest działką, na której prowadzona jest działalność. Mówił o ograniczeniu się tylko do jednej działki.

Piotr Goraj powiedział, że poruszona została ważna sprawa, która jest niezgodna z krajobrazem Ojcowskiego Parku Narodowego. Prosił o skierowanie odpowiednich służb w celu kontroli. Dodał również, że na działce powiatu nie jest prowadzona działalność.

Wojciech Pogan pytał, na czym polega bezprawność prowadzonej działalności.

Piotr Goraj wyjaśnił, że chodzi o względy architektoniczne. Mówił o zasadach, jakie obowiązują na terenie parków narodowych. Wyjaśnił, że znajdują się tam zjeżdżalnie, balony itd.

Arkadiusz Wrzosek pytał o sprawę przekazania do użytkowania w związku z rozbudową Zespołu Szkół i Placówek Oświatowych w Skale. Prosił o informację odnośnie ogłoszenia postępowania przetargowego na pierwsze wyposażenie.

Grzegorz Szczepański poinformował, że z informacji jakie posiada kwestia użytkowania nie jest jeszcze uregulowana. Odnośnie wyposażenia są zebrane dokumenty, które są w opracowaniu, aby można było ogłosić przetarg.

Arkadiusz Wrzosek zwrócił się z pytaniem, na jakim etapie jest sprawa z firmą Tauron odnośnie służebności, żeby móc przebudować linię energetyczną.

Rafał Kopeć odpowiedział, że na dzień dzisiejszy nie ma wszystkich dokumentów z firmy Tauron, ale zgoda poszła.

Wojciech Bosak mówił, że w związku z postulatem Piotra Goraja odnośnie względów krajobrazowych w parku można tą sprawę zgłosić Radzie Ojcowskiego Parku Narodowego.

Komisja jednogłośnie – 8 głosami za – pozytywnie zaopiniowała Raport o stanie powiatu za 2023 rok, w zakresie przedmiotu działania Komisji.

6. ZAPOZNANIE ZE SPRAWOZDANIEM Z WYKONANIA BUDŻETU POWIATU KRAKOWSKIEGO ZA 2023 ROK

Edyta Jaśnikowska omówiła sprawozdanie z wykonania Budżetu Powiatu Krakowskiego za 2023 rok. Dodatkowo przedstawiła opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej do sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Krakowskiego za 2023 r.

Nie było pytań ani uwag do sprawozdania.

7. ZAOPINIOWANIE PROJEKTU UCHWAŁY W SPRAWIE ZMIANY BUDŻETU I ZMIANY UCHWAŁY BUDŻETOWEJ POWIATU KRAKOWSKIEGO NA ROK 2024

Edyta Jaśnikowska omówiła projekt uchwały.

Nie było uwag ani wniosków do przedstawionego projektu uchwały.

Komisja jednogłośnie – 8 głosami za – pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.

8. SPRAWY BIEŻĄCE

Dyskutowano o terminie kolejnego posiedzenia Komisji.

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że posiedzenie czerwcowe będzie wyjazdowym i jest związane z infrastrukturą oświatową.

Arkadiusz Wrzosczyk zaproponował wizytację w ZSiPO w Skale oraz ZSP w Giebułtowie.

Piotr Goraj poparł propozycję Arkadiusza Wrzosczyka. Dodał, że zawsze na początku kadencji wizytowało się inwestycje drogowe i prosił o zaplanowanie tego w najbliższym czasie.

Zofia Pyła poruszyła kwestie planu pracy Komisji Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej.

Jarosław Rażny zaproponował, żeby zastanowić się nad planem pracy.

Arkadiusz Wrzosczyk prosił o rozważenie, aby tematy stanu IS i BRD realizowane w sierpniu omówić w siedzibie ZDPK w ramach komisji wyjazdowej.

Zofia Pyła pytała o termin składania wniosków do BRD i IS.

Arkadiusz Wrzosczyk odpowiedział, że wnioski w ramach IS są składane przez Gminy do 30 września. Przybliżył procedurę. Zadania BRD nie były zgłaszane w tym roku przez radnych, natomiast każdy radny mógł zgłaszać wnioski w I kwartale następującego roku budżetowego.

Wojciech Pogan mówił, że na ten moment nie planuje się zmian. Poruszył kwestie zmian kadrowych w Biurze Inwestycji i Remontów. Poinformował, że budowa Centrum Edukacyjno-Terapeutycznego w Skawinie jest priorytetem, lecz inwestycja jest zagrożona. Mówił, że brakuje projektu wykonawczego, kosztorysu inwestorskiego oraz specyfikacji. Do 12 lipca



należy ogłosić przetarg, w przeciwnym wypadku utraci się środki finansowe. Jest problem z projektantem, gdyż w jego opinii nie dostosował swoich działań do specyfiki Małopolski. Mówił o kwestiach technicznych. Podejmuje się kroki celem zabezpieczenia inwestycji. Poinformował o przeniesieniu inwestycji remontu DPS w Więckowicach – nadzór przekazano Dyrektorowi ZDPK. Mówił o problemie zjazdu na drogę Rudno – Tenczynek (transport ciężki). Sugerował, że problem może rozwiązać bezpośredni łącznik węzła A4 z drogą nr 79.

Zofia Pyła przekazała prowadzenie obrad Wiceprzewodniczącej Komisji, Katarzynie Kulesie.

Karol Pawełko wnioskował o pochylenie się nad tematem nowej siedziby Starostwa Powiatowego. Mówił o konieczności przeprowadzenia audytu, aby omówić tą kwestię.

Wojciech Pogan wyjaśnił, że Zarządowi Powiatu w Krakowie zależy na tym, aby zorientować się czy radni również dostrzegają problem i czy jest chęć zajęcia się tematem.

Arkadiusz Wrzosczyk poinformował, że problem zjazdu Rudno–Tenczynek i drogi powiatowej to szerszy problem i dotyczy wszystkich węzłów komunikacyjnych, które powstają na terenie powiatu. Kwestia wybudowania węzła to jedynie element. Sugerował pracę nad stworzeniem planu strategii rozwoju dróg Powiatu Krakowskiego (sieć dróg powiatowych).

Jarosław Rażny prosił, aby Dyrektor ZDPK oraz Członek Zarządu odpowiedzialny za infrastrukturę drogową byli zawsze obecni na posiedzeniu Komisji i uczestniczyli do końca.

Piotr Goraj odniósł się do kwestii nowej siedziby Starostwa oraz mówił o współwłaścicielstwie budynku na ul. Piłsudskiego. Wspomniał o rozmowach z Miastem Kraków odnośnie przeniesienia niektórych wydziałów do nowoczesnych budynków. Oczekuje na propozycje Zarządu Powiatu w Krakowie.

Michał Tochowicz zasugerował, że warto by było pomyśleć o jednym budynku.

Jarosław Rażny poparł usytuowanie w jednej lokalizacji.

Nie było więcej pytań.

4. ZAMKNIĘCIE OBRAD.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Wiceprzewodnicząca Komisji Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej, Katarzyna Kulesa zamknęła posiedzenie Komisji.

Protokołowała:
Ewa Widórek

Przewodnicząca Komisji
Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej
Zofia Pyla

Wiceprzewodnicząca Komisji
Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej
Katarzyna Kulesa

